
 

 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

amely készült a Magyar Evezős Szövetség 2023. október 10.-i elnökségi üléséről. Az ülésre a Magyar Sport 
Háza IV. emeleti nagytermében.  
 
17.30 órakor jelen van: Cseh Ottó, Balogh Ferenc, Herkules János, Szántó Éva, Varga Tamás, Kücsön Gyula 
Nincs jelen: Székely Balázs, Deák Csaba, Vanczák Gergely 
Meghívottak: Lőrincz Attila (szövetégi kapitány), Pergel László (UP szövetségi kapitány), Ficsor László 
(Edzőbizottság vezetője), Pignitzky Borbála (főtitkár). 
 
Cseh Ottó köszöntötte a jelenlévőket és kérte, hogy fogadják el személyét az ülés levezető elnökének, 
Pignitzky Borbálát jegyzőkönyvvezetőnek, valamint felkérte Herkules Jánost, hogy a jegyzőkönyv 
hitelesítését vállalja el.  
 
2023/174 (10.10) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége egyhangúlag 
jóváhagyta Cseh Ottót az ülés levezető elnökének, Pignitzky Borbálát az ülés jegyzőkönyv vezetőjének és 
Herkules Jánost a jegyzőkönyv hitelesítőjének. 
 
Cseh Ottó tájékoztatja a megjelenteket, az ülés napirendi pontjairól, amely az Alapszabály szerinti időpont 
előtt kiküldés került és amelyet szóban is ismertet. További napirendi ponti javaslatok hiányában az 
alábbiak szerint került előterjesztésre az elnökség felé. 
 
2023/175 (10.10) számú elnökségi határozat: A Magyar Evezős Szövetség elnöksége egyhangúlag 
jóváhagyja az ülés napirendi pontját. 
 

1. Beszámoló az elnökségi határozatok végrehajtásáról  
2. 2023. évi Szakmai beszámolók  
3. 2024. évi Szakmai tervek 
4. U17 őszi edzőtábor 
5. Felnőtt/U23 Eredményességi juttatás 
6. Galambos Péter VB részvételi díj  
7. Szakmai Team működésének felülvizsgálata 
8. 2024. évi Versenynaptár elfogadása 
9. 2024. évi Evezős Ergométeres OB megrendezésére vonatkozó pályázatok elbírálása 
10. SZMSZ módosítás - tájékoztatás 
11. 2024. évi Evezős EB előkészületek – beszámoló 
12. Egyebek 

- 2023. decemberi elnökségi ülés időpontjának módosítása 
 

Vanczák Gergely megérkezik 
 
Napirend előtt Pignitzky Borbála jelezte az elnökségnek, hogy Sváb Dorottya lemondott a Felügyelő 
Bizottsági tagságról. 
 
 
1. Beszámoló az elnökségi határozatok végrehajtásáról  
Cseh Ottó elnök és Pignitzky Borbála főtitkár beszámol.  
Határozat nem készül. 
 



 

 
 
2. 2023. évi Szakmai beszámolók  
Elsőként ifj. Pergel László UP szövetségi kapitány szóban kiegészíti az írásban előzetes kiküldött szakmai 
beszámolót az UP korosztály 2023 évi eredményeiről és tevékenységéről. Kiemelte, hogy tapasztalatai  
alapján a jövőben fontosnak fogja tartani, hogy a kijelölt válogatott csapatedzők az egyes edzőtáborok és 
nemzetközi versenyeket követően 3 napon belül írásbeli jelentést tegyenek.  
Ficsor László megerősíti a javaslatot, fontosnak tartja, hogy a szövetségi kapitányon kívül az edzőbizottság 
és az elnökség is megkapja ezeket a szakmai beszámolókat. Úgy gondolja hasznos és fontos lenne egy 
egységes szempontrendszer összeállítása, amely alapján a beszámolókat az érintett edzőknek meg kell 
írniuk. Elemezni szükséges a helyzeteket, konzekvenciákat kell levonni, meg kell állapítani az 
eseménytelenségünk okát, okait.  
Herkules János szerint kis létszámú az ifjúsági válogatott csapat, félő a lemorzsolódás. Fontosnak tartja, hogy 
nyolcas, négyes/négypár egységes legalább összetartás szintjén üljenek össze és edzenek együtt. Csapatot 
csak így lehet összeállítani, bent tartani sportolókat a sportban. 
Pergel László megerősíti, hogy a nagy egységek szakmai programja fókuszban van, de ezek működtetése, 
felkészítése nagy költségigényük miatt elsősorban költségvetési kérdés. Szakmai szempontból fontosnak 
tartja megjegyezni, hogy kb. 12-15 fő ifi EB/VB szintű versenyző van, a válogató versenyek és eredmények is 
megmutatják, hogy a többiek nem ezen a szinten, hanem másodszinten azaz CDJ szinten vannak.  
Cseh Ottó kiemeli, hogy sokkal több kommunikáció szükséges a szövetségi kapitányok és az edzők, 
versenyzők között.  
Szántó Éva hiányolja a szakmai tartalmak egy részét a beszámolóból. Véleménye szerint sokkal több szakmai 
értékelést kellene bemutatni és ezekből következtetéseket levonni. B döntővel véleménye szerint legfeljebb 
a VB esetén lehetünk elégedettek de EB-n semmiféleképpen nem lehetünk azok.  
Pergel László szerint az EB és VB mezőny nagy mértékben elválik egymástól. 
Ficsor László megerősíti, hogy ifi-ben is nagyon nagy és erős a nemzetközi mezőny kérdés a továbblépés a 
jelenlegi szintről hogyan lesz. 
 
2023/176 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ Elnöksége elfogadja az UP szövetségi kapitány 2023. 
évi szakmai beszámolóját (6 igen, 1 tartózkodás – Herkules János). 
 
A felnőtt és U23-as korosztály szakmai beszámolóját Lőrincz Attila szövetségi kapitány egészíti ki szóban. 
Kiemeli, hogy a célkitűzésektől elmaradtak viszont az U23-as korosztály kezd felzárkózni a felnőtt 
korosztályhoz.  Problémának látja, hogy minden korosztály gyakorlatilag az eggyel fiatalabb korosztály 
edzésmennyiségét végi el vagyis az elvégzett szakmai tartalom kevés. Sokan úgy gondolják elmondása 
szerint, de ő is úgy látja, hogy egyetemi elfoglaltság mellett nagyon nehéz a magas szintű felkészülés 
elvégzése.  
Varga Tamás nagyon fontosnak tartja, hogy megfelelő irányítás legyen annak érdekében, hogy a megfelelő 
szakmai munka kerüljön elvégzésre az egyes korosztályokban.  
Szántó Éva felhívja a figyelmet, hogy a szakmai terve végrehajtása során eltérések vannak évközben 
amelyeknek okát meg kell vizsgálni és meg kell ezeket szüntetni vagy meg kell előzni őket. Nagyon fontos, 
hogy rendes, tisztességes tükör legyen mindenki elé állítva.  
Cseh Ottó szerint két kategória létezik: van kvóta vagy nincs kvóta. 
Lőrincz Attila szerint problémát okoz az is, hogy az edző nem mindig tudja a versenyzőt kontrollálni, illetve 
sokszor a sportolók a válogatóig edzenek teljes erőbedobással, utána csökken a teljesítmény.  
Cseh Ottó arra kéri Ficsor Lászlót és Lőrincz Attilát, hogy személyesen egyeztessenek a beszámoló egyes 
pontjai kapcsán kialakult nézetkülönbségekről.  
 
2023/177 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ Elnöksége elfogadja a szövetségi kapitány 2023. évi 
szakmai beszámolóját (6 igen, 1 tartózkodás – Herkules János). 
  
A para-evezős szakág szakmai beszámoló kapcsán VargaTamás kiemeli, hogy a frissen lemondott para 



 

szakágvezető egyik éves szakmai beszámolójában sem említette meg azt a klasszifikációs problémát, 
amelyre hivatkozva lemondott szakágvezető.  
 
 
 
 
 
Szántó Éva megerősíti és jelzi, hogy szóban kérte már Nagy Gábor korábbi para-szakágvezető, hogy szabály 
módosítási javaslatukat írásbeli tegyék meg de ez a mai napig nem történt meg.  Véleménye szerint a 
szakágvezető nem tett semmit annak érdekében, hogy a jelenlegi szabályrendszernek megfelelő sportoló 
bevonásra kerüljön az evezős sportágba. Többször kiemelte már és ezúttal is, hogy ezekben a Magyar 
Paralimpiai Bizottság segítségét is kell kérni. 
 
2023/178 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ Elnöksége nem fogadja el a para-szakágvezető 2023. 
évi szakmai beszámolóját (7 tartózkodás). 
 
3. 2023. évi Szakmai tervek 
Pergel László szóban kiegészíti az írásbeli tervet. 
Szántó Éva az ORV rendszer továbbfejlesztését, tovább gondolását javasolja. Hiányolja az összetartó 
edzőtáborokat, klubedzők klubhelyszínen készítik fel a sportolókat, az edzőtáborokban egyéb elfoglaltság 
miatt nem jelennek meg amelyet szakmailag nem tart helyesnek.  
 
2023/179 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ Elnöksége támogatja az UP szövetségi kapitány 
2024. évi szakmai tervét (6 igen, 1 tartózkodás – Herkules János). 
 
A felnőtt szakmai tervet Lőrincz Attila szövetségi kapitány ismerteti szóban, kiegészítve a korábban kiküldött 
írásbeli anyagot.  
Szántó Éva rákérdez, hogy nem probléma-e, hogy a válogatóra helyezi ki a felkészülést. 
Cseh Ottó rákérdez, hogy fix egységekben és csapatokban vagy forgathatóban gondolkozik-e a szövetségi 
kapitány. 
Lőrincz Attila válaszol, hogy vannak fix egységek, de forgathatóak is előfordulnak, de a hosszútávú állandóság 
mindenképpen jó lenne.  
Ficsor László ismerteti az Edzőbizottság véleményét, amely szintén írásban, az edzőbizottsági ülések 
jegyzőkönyvében már ismertetve lett az elnökségi tagoknak.  
Szántó Éva szerint sokkal koncentráltabb, szorosabb felkészülés lenne szükséges a kvalifikációra készülő 
csapatoknak. Ha nem így van akkor mi garantálja, hogy az erőforrások oda mennek ahova kell?! 
Az elnökségi tagok kérik az elhangzott javaslatok beillesztését a szakmai tervben illetve a későbbi 
elektronikus formában történő kiküldést támogatják.  
Nincs határozat.  
 
4. U17 őszi edzőtábor 
Pergel László ismerteti az irásban kiküldött előterjesztést.  
 
2023/180 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ Elnöksége egyhangúlag támogatja az U17 edzőtábor 
teljes MESZ költségen történő megrendezését és egyben a forrás átcsoportosítását a MESZ egyéb 
bevételeiből. 
 
5. Felnőtt/U23 Eredményességi juttatás 
Lőrincz Attila szövetségi kapitány szóban kiegészíti az írásbeli előterjesztést. 
Az elnökség támogatja a javaslatot. 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
2023/181(10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ elnöksége támogatja a 2023-as év végi egyösszegű 
eredményességi juttatások kifizetését az alábbiak szerint (6 igen, 1 személy – Szántó Éva nem szavazott) 
 
Egyetemi Világjátékok  
FE ks 2x   Szabó Bence  GYAC 200 000 Ft 
  Furkó Kálmán  Szolnok 200 000 Ft 
 edző: Molnár Dezső  Szolnok 100 000 Ft 
 
U23 Európa-bajnokság 
FU23 ks2x Bridge Henry  DNHE 190 000 Ft 

Szőllősi Balázs  GYAC 190 000 Ft 
 edző:  Ficsor László   DNHE 100 000 Ft 
 
Felnőtt Világbajnokság 
FF ks1x  Galambos Péter  MTK 140 000 Ft 
 edző: Rapcsák Károly  VVEC 100 000 Ft 
 
 
6. Galambos Péter VB részvételi díj  
Az elnökség ezt követően a szövetségi kapitány Galambos Péter önköltségen történő VB részvételi díjának 
megtérítését tárgyalja. Az írásbeli előterjesztéshez szóban nincs kérdés, kiegészítés. 
 
2023/182 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ elnöksége egyhangúlag támogatja Galambos Péter 
Világbajnokság részvételi költségének elengedését. 
 
7.Szakmai Team működésének felülvizsgálata 
Vanczák Gergely szakmai alelnök és Varga Tamás sportágfejlesztési alelnök az előzetesen megküldött írásbeli 
anyagot ismertetik az elnökséggel. 
Ficsor László szerint a legfontosabb meghatározni a feladatokat, a hatásköröket mert így vonható felelőségre 
bárki is. Véleménye szerint hiányzik a beszámolási kötelezettség. 
További hozzászólás hiányában az elnökség szavaz az előterjesztésről. 
 
2023/183 (10.10) számú elnökségi határozat: A MESZ elnöksége támogatja a Szakmai Team 
megszűntetését, és a szakmai vezetés továbbiakban részben önálló szerepkörökben (Felnőtt Szövetségi 
Kapitány, Utánpótlás Szövetségi Kapitány és Fejlesztési Igazgató) való ellátását, ahol a Felnőtt Szövetségi 
Kapitány teljes felelősséget vállalva irányítja az Utánpótlás Szövetségi Kapitány munkáját, a Fejlesztési 
Igazgató pedig önálló szerepkörben függetlenül végzi a feladatait. (6 igen, 1 tartózkodás – Herkules János) 
 
 

8. 2024. évi Versenynaptár elfogadása 
 
2023/184 (10.10) számú elnökségi határozat A MESZ Elnöksége egyhangúlag jóváhagyja a MESZ 2024. évi 
versenynaptárát. 
 
9. 2024. évi Evezős Ergométeres OB megrendezésére vonatkozó pályázatok elbírálása 



 

Az elnökség előző határozatában jóváhagyta a 2024. évi versenynaptárt, amelyben az előzőleg 2 naposra 
tervezett Ergométeres Evezős Országos Bajnokság egy naposra módosult. Az elnökség javaslata az volt, hogy 
a kondíciók megváltozása miatt új pályázat kerüljön kiírásra. Felhatalmazzák a főtitkárt, hogy rövid 
határidővel kerüljön kiküldésre a felhívás. 
 
 
 
10.  SZMSZ módosítás – tájékoztatás 
Cseh Ottó és Szántó Éva tájékoztat, hogy az SZMSZ módosításával foglalkozó munkacsoport, újra kezdi 
egyeztetését és végleges tervezet várhatóan 2023. decemberi elnökségi ülésen előterjesztésre kerül.  
Határozat nem készül.   
 
11.2024. évi Evezős EB előkészületek – beszámoló 
Határozat nem készül. 
 
12.Egyebek 
Cseh Ottó kérésére a decemberi elnökségi ülés 2023. december 5.-én kerül megtartásra. 
 
További hozzászólás hiányában, az ülés berekesztésre kerül. 


